
  

Zápis z 284. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  

konaného dne 16. 10. 2018 v Opavě 

 

Přítomni:  Bernatík, Hosáková, Sedlář, Robenek, Urbanec,  Rykalová, Turečková, Rabasová, 

Majerová, Kaleja, Verner, Vojtal, Kupčík, Skácelík, Pavlík, Pilát, Chromčáková, 

Durczak, Siostrzoenk, Škrabal, Chmielová, Čala 

Omluveni:   

Hosté: Tuleja, Koštuříková 

   
 

PROGRAM: 

1. Legislativní záležitosti 

a. Plán realizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 

inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2019 

b. Institucionální plán pro období 2019-2020 

c. Jednací řád Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné 

2. Volba kandidáta na funkci rektora 

3. Různé 
 

 

 
Předseda Dr. Bernatík přivítal přítomné hosty a členy senátu, přivítal také nové členy senátu zvolené 

v doplňovacích volbách a popřál jim mnoho úspěchů v činnosti senátora, seznámil přítomné s navrženým 

programem dnešního jednání a vyzval přítomné jeho přijetí. Všichni s programem souhlasili.  

 

1.   

a. Plán realizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 

inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2019 

 

Rektor: Konstatoval, že tento materiál je akademickému senátu předkládán každý rok. Bylo vyhodnoceno, 

jak byl dlouhodobý záměr na rok 2018 plněn a byl na základě tohoto vyhodnocení připraven dlouhodobý 

záměr na rok 2019. Materiál byl projednán s představiteli jednotlivých součástí, byl projednán v Kolegiu 

rektora a Vědecké radě SU bez připomínek a po schválení Akademickým senátem SU bude postoupen 

k projednání Správní radě SU, která proběhne 22. 10. 2018. 

 

Diskuze: 

Siostrzonek: Poděkoval za zahrnutí uměleckých oborů do tohoto materiálu. 

  

Urbanec: Vznesl dotaz, že bylo plánem ve srovnání s loňským rokem vytvořit koncepci tzv. propadovosti. 

 

Rektor: Konstatoval, že tuto problematiku konzultují s představiteli jednotlivých součástí. Materiál, který 

byl zpracován, nepodává takové informace, jaké předpokládali, jelikož každá fakulta řeší propadovost 



  

jiným způsobem. Připravuje se proto metodika, jak tento přístup sjednotit a proto byl tento záměr posunut 

také na příští rok. 

 

Kaleja: Vznesl dotaz, v gesci kterého orgánu zpracování metodiky bude. 

 

Rektor: Konstatoval, že z podstaty zaměření vyplývá pracoviště prorektora Engliše. 

 

Nikdo z přítomných neměl dalších dotazů, proto předseda Senátu ukončil diskusi a vyzval k hlasování. 

 

Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Plán realizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a 

vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě pro 

rok 2019 

 

Pro:      Proti:     Zdrželi se: 

22      0     0 

 

b. Institucionální plán pro období 2019-2020 

 

Rektor: Konstatoval, že se opět jedná o materiál pravidelně předkládaný Akademickému senátu SU ke 

schválení. V letošním roce končí standartní institucionální plán.  Tento plán jsme sestavovali tak, že byly 

dány dohromady priority a prostředky, které jsou určeny fakultám, jsme nechali v gesci fakult s tím, že 

vše musí být v souladu s dlouhodobým plánem. Na základě toho jsme dali dohromady všechny projekty, 

které je záměr podat v rámci IP. Tento materiál byl také projednán s vedoucími jednotlivých součástí, také 

projednán v Kolegiu rektora.  

 

Diskuze: 
Urbanec: Vznesl dotaz ke kurzům, zda je již vybrána nějaká platforma, podle které se budou realizovat. 

 

Rektor: Konstatoval, že garantem je prorektor Gongol a zatím žádná platforma vybrána nebyla. Jedná se o 

plán na roky 2019 - 2020.  

 

Předseda Senátu: Upozornil na chybějící dataci v dokumentu a doplnil příslušná data – rektor souhlasil 

s příslušnou úpravou (schválení dne 2. 10. 2018 pro Kolegium rektora a Vědeckou radu SU 3. 10. 2018, 

data budou do tohoto dokumentu doplněna).  

 

Nikdo z přítomných neměl dalších dotazů, proto předseda Senátu ukončil diskusi a vyzval k hlasování. 

 

Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Institucionální plán pro období 2019-2020 

 

Pro:      Proti:     Zdrželi se: 

22      0     0 

 

c. Jednací řád Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné 

 
Předseda Senátu vyzval zástupkyni OPF k představení předloženého dokumentu.  

 



  

Koštuříková: Konstatovala, že Jednací řád VR předkládají z důvodu, rozhodnutí vedení OPF předložit 

novou verzi, která reflektuje nejen vysokoškolský zákon, ale také Jednací řád Vědecké rady SU. Oproti 

předchozímu dokumentu je tento řád zpracován mnohem precizněji v některých procedurálních 

postupech. Akademický senát fakulty schválil tento dokument na svém řádném zasedání 22. 9. 2018. 

 

Diskuze: 

Nikdo z přítomných neměl dalších dotazů, proto předseda Senátu ukončil diskusi a vyzval k hlasování. 

 

Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Jednací řád Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

Pro:      Proti:     Zdrželi se: 

22      0     0 

 

2. Volba kandidáta na funkci rektora 

 
Sedlář: Seznámil senátory s průběhem volby a vyzval k posledním dotazům směrem ke kandidátovi.  

 

Siostrzonek: Sdělil poznámku, že se budují jisté strategie, abychom vystupovali navenek jako jednotná 

součást, s níž cítíme sounáležitost a na druhé straně se pak odehraje jakési setkání (ať již Akademický den, 

či prezentace kandidáta na funkci rektora, apod.) a přijde tam v rámci rektorského volna pouze zlomek 

zaměstnanců, o studentech nemluvě. Vypadá to, že je to nezajímá.  

 

Rektor: Konstatoval, že z toho sám byl na rozpacích. Snaží se činit kroky, aby tomu bylo jinak, a aby 

přitáhnul na jednotlivé akce více lidí. Většiny pořádaných akcí se sám zúčastňuje a mnohdy je překvapen, 

jak málo lidí z našich řad tam přijde. Někdy je ale mile překvapen. Např. v sobotu proběhne akce v ZOO 

Ostrava a již v tuto chvíli je rozdáno přes 1800 lístků. Myslí si, že i vedení musí jít příkladem, že máme 

zájem o dění na naší univerzitě. 

  

Siostrzonek: Vznesl dotaz, zda se plánuje druhé kolo jednání s vedením Města Opava i po špatné 

zkušenosti, kterou s vedením města univerzita má (v oblasti očekávané podpory SU, zvláště po 

ukončených komunálních volbách).  

 

Rektor: Konstatoval, že je před podepsáním nová smlouva a jeho úkolem bude přesvědčit vedení radnice, 

že univerzita je tady pro město a že vedení města je tady také pro univerzitu. U stávajícího primátora se 

mu nepodařilo prorazit a pokusí se to změnit při jednání s novým vedením, které se v tuto chvíli formuje. 

 

Sedlář: Vznesl dotaz, jaké změny pan rektor chystá v novém funkčním období vzhledem k senátu. 

 

Rektor: Konstatoval, že bude jednat jako doposud, nadále se bude zúčastňovat zasedání. AS SU byl pro 

něj vždy partner, který má kontrolovat práci rektora.  

 

Majerová: Vznesla dotaz, zda plánuje nějakou změnu ve svém týmu, pokud bude zvolen. 

 

Rektor: Konstatoval, že neplánuje žádnou změnu, že je se svým týmem spokojen a ten mu přislíbil, že 

pokud bude zvolen, bude i nadále pokračovat v tomto složení. 

 
Bernatík: Vznesl dotaz, zda by pan rektor stručně zhodnotil, co se za volební období podařilo, co 

nepodařilo a co by se mohlo podařit lépe (metodou semaforu)? 



  

 

Rektor: Jako největší úspěch (zelená) považuje aktualizaci všech vnitřních předpisů v souladu s novelou 

vysokoškolského zákona, kdy jsme jako jediná ze sedmi VŠ stihly předpisy zpracovat včas v daném 

termínu do 31. 7. 2017, za což rovněž děkuje Senátu – zvláště v jeho vstřícném jednání v průběhu 

prázdnin, a podobně. Za další by zmínil (oranžová) proces inovaci prezentace SU navenek, nové logo 

apod. Ví, že jsou v některých oblastech ještě problémy, ale v konečném důsledku myslí, že se to povedlo. 

A co se mu nepovedlo tak, jak si představoval (červená), bylo sjednotit všechny součásti, což bere jako 

rozdělanou práci, kterou má před sebou, a kterou bude chtít dokončit v následujícím období. 

 

Skácelík: Vznesl dotaz, co si myslí o tom, že v dnešní volbě nemá žádného konkurenta. 

 

Rektor: Konstatoval, že na jedné straně ho to těší, protože to chápe jako zhodnocení své čtyřleté práce na 

SU. Současně ale přiznává, že očekával, že nějaký konkurent nominován bude.  

 

Sedlář: Poděkoval a doplnil, že pro zvolení kandidáta  je potřeba 12 hlasů. V případě, že by nebyl zvolen 

v 1. kole, se v souladu s Jednacím řádem druhé kolo nekoná a za týden by se konalo 3. kolo. Nato požádal 

předsedu Senátu, aby vyhlásil desetiminutovou přestávku. 

 

Bernatík: S ohledem organizaci průběhu volby, která je tajná, vyhlašuje požadovanou přestávku.  

 

Sedlář: Doplnil, že výsledky vyhlásí za přítomnosti rektora. 

 

Po ukončení přestávky předal předseda Senátu slovo předsedovi volební komise, který se ujal organizace 

procesu voleb. Proběhla tajná volba. 

 

Sedlář: Přečetl protokol o 1. kole volby a sdělil, že bylo vydáno 22 hlasovacích lístků, odevzdáno 22 

hlasovacích lístků, platných bylo 22 hlasovacích lístků, neplatných 0, s těmito výsledky: 

 

Hlasy pro kandidáta: 

Souhlasí: 19 

Nesouhlasí: 2 

Zdrželi se: 1 

 

Sedlář: Konstatoval, že kandidátem na funkci rektora byl zvolen Doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D. 

 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity zvolil za kandidáta na funkci rektora Doc. Ing. Pavla Tuleju, Ph.D. 

 

3. Různé 

 

Příští řádné zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 13. 11. 2018  

ve 13 hodin v Karviné. 

 
Zapsala: 

Zuzana Moravcová 

Za správnost: 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

 

 



  

Slezská univerzita v Opavě 

Akademický senát 

 

U S N E S E N Í 

 

z 284. zasedání AS SU konaného dne 16. 10. 2018  
 

1.  Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Plán realizace Dlouhodobého záměru vzdělávací  

a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity 

v Opavě pro rok 2019 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Institucionální plán pro období 2019-2020 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Jednací řád Vědecké rady Slezské univerzity 

v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

4. Akademický senát Slezské univerzity zvolil za kandidáta na funkci rektora Doc. Ing. Pavla Tuleju, 

Ph.D. 

 

 

 

 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

           předseda AS SU 

 

 

 

 


